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 عنوان الرسالة 

لجينات نقل العناصر الغذائية في الأمعاء الدقيقة لفروج اللحم باختلاف مستوى الطاقة والبروتين في  mRNAالتعبير الجيني ووفرة نسخ 
 العليقة
 

 

 ملخص الرسالة

الدقيقة  الأمعاءلجينات نقل العناصر الغذائية )الطاقة والبروتين( في  mRNAتقدير وفرة  إلىالحالية هدفت الدراسة 
مستويات التعبير الجيني النتائج ارتفاع  وأظهرتلفروج المحم المغذاة عمى مستويات مختمفة من الطاقة والبروتين في العميقة. 

 والإنزيم PepT1,CAT2,b-ATعند ارتفاع مستوى الطاقة في العميقة وكذلك بالنسبة لمجينات  GLUT5,SGLT1ووفرة الجينات 
APN  البروتين في العلائق. وارتبطت بصورة ايجابية ومعنوية صفات النمو مع زيادة نسبة التعبير الجيني عند ارتفاع مستويات

 .SGLT1و  APN الجينيوفرة الجينات جميعها عدا مستوى في  أعمىلمجينات المدروسة. وسجمت الذكور 
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Thesis Title 

Gene Expression and  mRNA Abundance of Nutrients Transporter Genes in The Small Intestine of Broiler 

of Different Levels of Protein and Energy in Diets 

 
 

Thesis Abstract 

 

The present study aimed at the determination of mRNA abundant of nutrients transporter 

genens (protein & energy) in small intestine of broiler fed diet with different levels of protein or 

energy. The results revealed an increase in abundance of GLUT5 & SGLT1 genes when diet 

energy level increase. That of PepT1, CAT2, b-AT and APN enzyme increase with high level of 

protein in ration. Growth traits correlated positively and significantly with an increase in genes 

abundant. Males recorded higher level in genes abundant except APN & SGLT1 genes in 

comparison with females. 


